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Protokół XXX/22 
XXX Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Raczki 

odbytej w dniu 5 kwietnia 2022 r. 
 

Obrady XXX Sesji Rady Gminy rozpoczęły się o godz. 1000 i trwały do godz. 1155. 
 

Miejsce obrad Gminny Ośrodek Kultury w Raczkach ul. Plac Kościuszki 15, 16-420 Raczki. 
 

Radni obecni na sali obrad: 
1. Bartoszewicz Witold 
2. Dębski Jacek 
3.Kłoczko Wiesław 
4. Król Jan 
5. Krzykwa Janusz 
6. Kwiatkowski Romuald 
7. Naruszewicz Piotr 
8. Olszewski Jan 
9. Ostapowicz Ewa 
10. Ostrowski Stanisław 
11. Renowicki Henryk Władysław 
12. Słowikowski Piotr 
13. Staniszewski Leszek 
14. Sutuła Antoni 
15. Tylman Artur 
 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 
Wójt Gminy Raczki – Pan Andrzej Szymulewski 
Zastępca Wójta Gminy – Pani Ewa Konstantynowicz 
Skarbnik Gminy – Pani Agnieszka Grzędzińska 
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji - Pan Mariusz Zalewski 
Radca Prawny – Pan Jerzy Lewczuk 
Kierownik Biura Obsługi Szkół w Raczkach – Pan Andrzej Czuper 
Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Raczkach – Pani Edyta Taraszkiewicz 
p.o. Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Raczkach – Pan Marek Cichucki 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Raczkach - Pani Justyna Sadowska-Kurzyna 
Inspektor ds. obsługi Rady Gminy – Pani Danuta Grabowska 
Sołtysi wsi wg załączonej listy obecności do protokołu.  
 

Pkt 1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 
 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski wypowiadając formułę: 
 

„Otwieram XXX Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Powitał przybyłych na sesję Rady Gminy Raczki gości: Wójta Gminy Raczki Pana Andrzeja 
Szymulewskiego, Zastępcę Wójta Gminy Panią Ewę Konstantynowicz, Skarbnika Gminy Panią 
Agnieszkę Grzędzińską, Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Pana Mariusza 
Zalewskiego, Radcę prawnego Pana Jerzego Lewczuka, Kierownika Biura Obsługi Szkół w Raczkach 
Pana Andrzeja Czuper, Dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej w Raczkach Panią Edytę Taraszkiewicz, 
p.o. Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Raczkach Pana Marka Cichuckiego, Kierownika Gminnego 
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Ośrodka Pomocy Społecznej w Raczkach Panią Justynę Sadowską-Kurzyna, Państwa Radnych, Państwa 
Sołtysów, pracowników Urzędu Gminy i wszystkich obecnych na Sesji. 
 

Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

Porządek obrad sesji Radni otrzymali w zawiadomieniu o zwołaniu sesji z dnia 28.03.2022 r. wraz  
z materiałami do poszczególnych punktów.  
Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – zapytał radnych, czy wnoszą uwagi, propozycje zmian 
do przedstawionego porządku obrad. 
 

Radny Pan Romuald Kwiatkowski – wniósł o zamienienie pkt 5 proponowanego porządku obrad na pkt 
20 a pkt 20 na 5, aby umożliwić wzorem lat poprzednich tj. na początku obrad zadawanie pytań przez 
Państwa Sołtysów. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – stwierdził, że ten układ porządku obrad jest właściwy 
i nie ma sensu go zmieniać. 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – wyjaśniła, że zna intencje stawianego wniosku, ale 
przeniesienie tych punktów w tej chwili wprowadziłoby pewien chaos i uniemożliwiłoby sprawne 
podejmowanie uchwał, dlatego wnoszę o pozostawienie proponowanego porządku obrad bez 
wprowadzania zmian. 
 

Radca Prawny Pan Jerzy Lewczuk – poinformował, że jeżeli wpłynął wniosek formalny od Radnego  
o zmianę porządku obrad, to należy go przegłosować w odrębnym głosowaniu bezwzględną większością 
głosów. 
 

Radny Pan Romuald Kwiatkowski – wycofał wniosek formalny o przegłosowanie porządku obrad  
i wniósł o uwzględnienie stawianej wcześniej propozycji przy ustalaniu porządku kolejnych obrad. 
 

Do porządku obrad nie zgłoszono więcej uwag, wobec czego Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie porządek obrad. W wyniku głosowania jawnego 13 głosami „za” przy 2 głosach 
„wstrzymujących się” został przyjęty przez Radę Gminy następujący porządek obrad XXX Sesji Rady 
Gminy Raczki: 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XXIX Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i zapytania Radnych (składane w formie papierowej).  
6. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za 2021 r. 
7. Sprawozdanie z działalności Biura Obsługi Szkół w Raczkach za 2021 r.  
8. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Raczkach za 2021 r. 
9. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Raczkach za 2021 r. 
10. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Raczkach za 2021 r. 
11. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2021 r. 
12. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2021 r. 
13. Informacja o działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Raczki w 2021 r. 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego wymiaru zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkole 
oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, 
logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych zatrudnionych w placówkach 
oświatowych prowadzonych przez Gminę Raczki. 
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15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Raczki. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości będącej 
własnością Gminy Raczki, za cenę niższą niż jej wartość rynkowa. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu Suwalskiego zadania zarządzania 
odcinkiem publicznej drogi powiatowej nr 1185B Dowspuda - Kurianki w km 2+507 – 2+729  
o długości ok. 222 m. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Raczki na lata 2022-2026. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2022 r. 
20. Odpowiedzi na zapytania sołtysów i wolne wnioski radnych. 
21. Zamknięcie sesji. 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 16 pkt 2 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z obrad XXIX Sesji Rady Gminy. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że protokół z XXIX Sesji Rady Gminy 
wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy, jak również projekt protokołu został udostępniony na 
stronie BIP Urzędu Gminy Raczki. Pan Przewodniczący zapytał, czy były jakieś uwagi do protokołu. 
Pracownik ds. obsługi Rady Gminy stwierdził, że nie było uwag. Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
W wyniku głosowania jawnego protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty głosami 15 „za” 
przez Radę Gminy. 
Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 16 pkt 3 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 4. Sprawozdanie z działalności Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – podziękował wszystkim, którzy zaangażowali się w pomoc 
Ukrainie, tj. wolontariuszom ze Szkoły Podstawowej w Raczkach, Stowarzyszeniu „Małoraczkowiacy 
znad Rospudy”, Paniom z Koła Gospodyń Wiejskich z Małych Raczek i z Raczek, Straży Pożarnej, 
„Caritas” z Raczek, osobom z Koła Młodych Przyjaciół Ziemi Raczkowskiej, pracownikom Urzędu, 
pracownikom Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej na czele z Kierownikiem Pani Justynie 
Sadowskiej-Kurzynie oraz wszystkim mieszkańcom z terenu Gminy Raczki. Stwierdził, że mieszkańcy  
w tej trudnej sytuacji, w jakiej znalazła się Ukraina, okazali dużą empatię i pomoc. Nadmienił, że na 
terenie Gminy przebywa 11 obywateli z Ukrainy, a numerów PESEL zostało nadanych ponad 20. 
Różnica wynika z faktu, iż w naszym Urzędzie zostały nadane osobom, które obecnie przebywają na 
terenie Gminy Suwałki. 
Poinformował, że następne sesje będą już odbywały się na nowo wybudowanej sali widowiskowo – 
koncertowej, co umożliwi spokojny przebieg tychże obrad.  
Zaprosił wszystkich Sołtysów, Radnych na otwarcie tejże sali, które nastąpi w dniu 14 maja 2022 r.  
o godz. 1300 oraz przekazanie samochodu pożarniczego Straży Pożarnej w Raczkach. Wyraził nadzieję, 
że dostawca busa do dowożenia zakupionego w ramach otrzymanych środków za szczepienia przeciw 
Covid-19 dostarczy go i również się w tym dniu byśmy przekazali go do użytku. 
Nadmienił, że w ramach tejże nagrody, jaką otrzymała Gmina w wysokości 500 tys. zł został zakupiony 
tenże autobus oraz trzy defibrylatory, które umieszczone zostaną: w centrum Raczek, Ośrodku Zdrowia  
i w Szkole Podstawowej, jak również w ramach tych środków zostanie wymieniony sposób ogrzewania 
budynku Ośrodka Zdrowia z węglowego na gaz ziemny.  
Następnie poinformował, że w Ośrodku Zdrowia zostanie uruchomiony od maja br. pobór krwi do badań 
w każdą sobotę w godz. od 6.15 do 8.15. Pobór ten na dzień dzisiejszy będzie obsługiwała jedna 
pielęgniarka. Zaapelował do mieszkańców, którzy otrzymają skierowanie na wykonanie badań, żeby 
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skorzystać z tego punktu poboru, będą wcześniej musieli umówić się na wizytę, gdyż limit przewidywany 
jest od 12 do 15 pobrań, co w sumie daje ok. 60 pobrań miesięcznie. Wyraził nadzieję, że uda się znaleźć 
drugą pielęgniarkę, która by pobierała krew do badań, co pozwoliłoby na usprawnienie i zwiększenie 
liczby obsługiwanych osób. 
Poinformował, że rozpoczęte zostały prace dotyczące równania dróg szutrowych i nawożenie żwiru na 
drogach gminnych. 
Nadmienił, że na dzień dzisiejszy dalej realizowane są następujące inwestycje, tj.: 
- przebudowa, rozbudowa, dobudowa i nadbudowa budynku strażnicy OSP Raczki w celu utworzenia sali 
widowiskowo – koncertowej – etap IV, 
- wykonanie instalacji elektrycznej i oddymiania klatki schodowej w budynku OSP w Raczkach w 
ramach zadania inwestycyjnego pn.: „Przebudowa, rozbudowa, dobudowa i nadbudowa budynku 
strażnicy OSP Raczki w celu utworzenia sali widowiskowo - koncertowej - etap IV”, które zakończyć się 
mają z końcem kwietnia br. 
- rozbudowa drogi gminnej Wierciochy – Szczodruchy – Wojnasy z końcem maja b. inwestycja zostanie 
ukończona, 
- modernizacja PSZOK dla Gminy Raczki w obrębie Dowspuda, gm. Raczki – część 4 – dostawa wagi, 
miejsce pod wagę zostało wykonane, pozostało tylko zamontować wagę. Termin zakończenia przewiduje 
się na koniec kwietnia br., 
- zakup samochodu do dowożenia, zadanie w trakcie realizacji, dostawa autobusu przewiduje się  
z końcem kwietnia br. 
- budowa dróg gminnych nr 109760B ulicy M. Górskiego nr 109761B ulicy ks. K. Kaczorowskiego nr 
109762B ulicy ks. W. Balukiewicza. Został wyłoniony wykonawca i rozpoczęto prace. 
- modernizacja i przebudowa stadionu sportowego przy Szkole Podstawowej w Raczkach. Po otwarciu 
ofert najniższa oferta opiewała ok. 6 mln zł, to o ok. 2 mln niż zakładano w kosztorysie zadania. W 
związku z powyższym Gmina musiała dokonać zmian w kosztorysie os tyczącym zakresu prac i został 
ogłoszony drugi przetarg na niniejsze zadanie. 
Nadmienił, że w trakcie przygotowywane są dwa przetargi do ogłoszenia dotyczące remontu dróg 
gminnych w miejscowościach: Jaśki – Święte Miejsce wraz ze zjazdami o długości 1000 m i Kurianki 
Pierwsze i Kurianki Drugie. 
Złożone zostały wnioski na realizację zadań w przyszłym roku do programu Polski Ład na kwotę 8 mln 
zł, na rewitalizację centrum Raczek, tj. parkingu, poprawy nawierzchni kamiennej i poszerzenie 
chodników oraz wymiana oświetlenia oraz wniosek do Lokalnej Grupy Działania na rewitalizację parku 
przy przystanku autobusowym w Raczkach. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Stanisław Ostrowski – poinformował, że na poprzedniej sesji została 
zorganizowana zbiórka przez Radnych i Wójta „Pomagamy Ukrainie”. Zebrano kwotę 1 400 zł, którą 
przekazano po 700 zł na Polski Czerwony Krzyż i Caritas Polska. Wszystkim darczyńcom podziękował. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag do sprawozdania z działalności Wójta. 
 

Załącznik Nr 1. – Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 
 

Pkt 5. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie papierowej). 
 

Nie zostały wniesione interpelacje i zapytania radnych w formie papierowej. 
 

Radny Pan Leszek Staniszewski – wniósł zapytanie, czy dostępna mapa poglądowa przebiegu trasy 
kolejowej Rial Baltica jest ostateczną wersją i czy będą przeprowadzane konsultacje w tej sprawie? 
Czy będzie w tym roku przeprowadzona akcja zbierania foli rolniczej? 
Zwrócił uwagę, że wjazd do Raczek od strony Suwałk od 50 lat nic się nie zmienił i należałoby, również 
poprawić wygląd tego miejsca. 
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Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że w sprawie budowy chodnika wzdłuż drogi 
wojewódzkiej od Raczek w stronę Rudnik wystąpił z pismem o partycypacji kosztów budowy w kwocie 
50 tys. zł. W odpowiedzi Zarząd Dróg Wojewódzkich poinformował, że realizacja tego zadania nastąpi  
w ciągu tego roku, lub najdalej w przyszłym roku. 
Odnośnie zbierania foli rolniczej odpowiedział, że będzie przeprowadzana taka akcja o konkretnym 
terminie i sposobie zbiórki zostaną poinformowani rolnicy. 
Odniósł się do mapy przekazanej przez PKP w sprawie kolei. Stwierdził, że jest to mapa poglądowa  
i trudno powiedzieć, czy jest to ostateczny jej przebieg. Trwają prace przez geodetów w terenie. Nie 
przedstawiono nowych informacji, ustaleń.  
 

Pkt 6. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za  
2021 r. 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – poinformowała, że jest to drugie sprawozdanie, 
które zostało Państwu Radnym przedstawione na poprzedniej sesji. W wyniku korekt związanych  
z przeprowadzoną kontrolą przez Regionalną Izbę Obrachunkową należało przedstawić Państwu 
skorygowane niniejsze sprawozdanie. Kwota po korekcie wynosi 12 766,85 zł dla nauczycieli na stopniu 
nauczyciela mianowanego. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag do przedstawionego sprawozdania. 
 

Załącznik Nr 2. – Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę  

samorządu terytorialnego za 2021 r. 
 

Pkt 7. Sprawozdanie z działalności Biura Obsługi Szkół w Raczkach za 2021 r. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania z działalności Biura Obsługi Szkół za 2021 r.  
 

Załącznik Nr 3. – Sprawozdanie z działalności Biura Obsługi Szkół w Raczkach za 2021 r. 
 

Pkt 8. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Raczkach za 2021 r. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej 
w Raczkach za 2021 r.  
 

Załącznik Nr 4. – Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Raczkach za 2021 r. 
 

Pkt 9. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Raczkach za 2021 r. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że okres sprawozdawczy GOK dotyczy 
czasu, kiedy funkcję dyrektora pełniła Pani Anna Dorota Halicka. Od początku tego roku pełni obowiązki 
dyrektora GOK Pan Marek Cichucki, który jest czynnym aktorem i można go oglądać m.in. w takim 
filmie, pt.: „Boża podszewka”.  
 

p.o. Dyrektora GOK w Raczkach Pan Marek Cichucki – poinformował, że zakres działalności GOK nie 
ulega zmianie, tj. nadal są prowadzone zajęcia, imprezy okolicznościowe oraz wydarzenia odpowiadające 
potrzebom mieszkańców. Przedstawiony został plan działalności GOK na rok bieżący. N dzień dzisiejszy 
już trzy imprezy odbyły się, tj.: walentynki, Dzień kobiet. Do zrealizowania został Konkurs na palmę 
Wielkanocną i pisanki, Dzień dziecka. GOK będzie, również organizował półkolonie w okresie zimowym 
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i okresie letnim, Piknik Sąsiedzki, kontynuacja imprezy „Na Pacowskich włościach”, Noc świętojańska, 
tzw. „Palinocka”. Zaprosił do współpracy z Gminnym Ośrodkiem Kultury. 
Nadmienił, że występował na deskach teatru z potrzeby serca i chciałby swą wiedzę przekazać dzieciom  
i młodzieży podczas zajęć w GOK oraz przedstawił swoje zdobyte wykształcenie, jego kierunki i swój 
dorobek sceniczny na terenie kraju i poza granicami.  
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Kultury  
w Raczkach za 2021 r.  
 

Załącznik Nr 5. – Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Raczkach za 2021 r. 
 

Pkt 10. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Raczkach za 2021 r. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – podziękował Pani Kierownik GOPS i pracownikom za 
realizację zadań i podejmowanie działań, które czasem wykraczają poza ramy obowiązków.  
 

Kierownik GOPS w Raczkach Pani Justyna Sadowska-Kurzyna – omówiła występujący problem 
bezdomności osób z terenu Gminy, próby umieszczenia w ośrodku szczególnie jednej z osób, która nie 
chciała zostać umieszczona w żadnym ośrodku, bądź korzystać z pobytu w noclegowni. Odmawiała 
wszelakiej pomocy, w okresie od lipca do połowy grudnia ubiegłego roku przebywała w szpitalu 
psychiatrycznym w Suwałkach a później została umieszczona w Domu Pomocy Społecznej w Nowej 
Wsi, z którego w piżamie i kurtce opuściła samowolnie tenże Dom Opieki, i wrócił do Raczek od tego 
czasu do połowy stycznia br. prawie codziennie dowożona była do noclegowni w Suwałkach, przeważnie 
w stanie nietrzeźwym. Ok. 15 stycznia br. stan jej się pogorszył i wyraził zgodę na umieszczenie jej  
w ośrodku w Garbasie, ale ze względu na problemy zdrowotne wymaga usług opiekuńczych została 
ostatecznie umieszczony w schronisku w Białymstoku, gdzie przebywała do 15 marca br., z którego 
samowolnie wyszedł. W połowie grudnia ubiegłego roku został przez nasz Ośrodek złożony do Sądu 
wniosek o konieczności umieszczenia tejże osoby w DPS bez jej zgody. Stwierdziła, że zostały 
wyczerpane wszelkie możliwości prawne, jeśli chodzi o działania ze strony GOPS, czekamy na 
postanowienie Sądu. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – potwierdził, że zostały wyczerpane możliwości prawne, 
jakie dysponuje GOPS, jak również jego osobiste namowy nie przyniosły żadnego efektu i ta osoba 
konsekwentnie odmawiała przyjęcie wszelkiej pomocy. 
 

Kierownik GOPS w Raczkach Pani Justyna Sadowska-Kurzyna – nakreśliła, że działalność GOPS nie 
opiera się stricte związanych bezpośrednio z pomocą społeczną, ale prowadzi inne działania, np.: działa 
Zespół Interdyscyplinarny zajmujący się problematyką wszelakiej przemocy, wypłatę dodatku 
mieszkaniowego, świadczeń rodzinnych z dodatkami, zadaniami dotyczącymi funduszu alimentacyjnego, 
świadczeń wychowawczych, Karty Dużej Rodziny.  
W zeszłym roku GOPS przystąpił do programu „Wspieraj Seniora”, w ramach środków z Funduszu 
Przeciwdziałania Covid-19, którego pomocą zostało objętych 14 seniorów, które z różnych przyczyn nie 
mogły opuścić swoich domów, mieszkań, uzyskały indywidualną pomoc przez pracowników. GOPS, tj.: 
dostarczono artykuły podstawowej potrzeby, niezbędne produkty żywnościowe oraz zrealizowano 
indywidualne potrzeby seniora. 
Stwierdziła, że nasza Gmina, jako jedna z 27 gmin na 118 gmin województwa podlaskiego przystąpiła do 
programu „Asystent osoby niepełnosprawnej”- edycja 2021 w ramach Funduszu Solidarnościowego. 
W ramach, którego Gmina Raczki otrzymała w wysokości 57 261,62 zł. Faktycznym wsparciem 
asystenta osobistego objęto 4 osoby niepełnosprawne. W bieżącym roku tenże Program jest 
kontynuowany i obejmie większą ilość osób niepełnosprawnych, gdyż do uczestnictwa w nim przekonało 
się więcej osób. Istotą Programu jest pomoc, wsparcie asystenta osobie niepełnosprawnej  
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w funkcjonowaniu w życiu codziennym, w różnym zakresie: pielęgnacyjnych, jak również wyjazd do np. 
kina, wyjście na spacer, czytanie książki, rozwiązywanie krzyżówek, itp. działań. Osoby niepełnosprawne 
same wskazują takie osoby im towarzyszące. Warunkiem jest, że asystentem w ramach tego Programu 
nie może być członek rodziny, bądź osoba stale zamieszkująca z osobą niepełnosprawną.  
 

Radna Pani Ewa Ostapowicz – wniosła zapytanie odnośnie sytuacji osób z Ukrainy, czy jeżeli trafią do 
naszej Gminy osoby z problemami zdrowotnymi, czy zapewnione zostaną środki przez GOPS osobom 
przewlekle chorym na np.: insulinę, refundację pasków o pomiaru krwi? 
 

Kierownik GOPS w Raczkach Pani Justyna Sadowska-Kurzyna – wyjaśniła, że takie osoby, które mają 
nadany PESEL, czy status uchodźcy, będą mogły uzyskać pomoc na zasadach Polaków, tj. będą 
przysługiwały te same świadczenia, jakie otrzymują obywatele polscy. Na dzień dzisiejszy wpłynęło 15 
wniosków o uzyskanie świadczenia 300 zł na start przez uchodźców. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Raczkach za 2021 r.  
 

Załącznik Nr 6. – Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Raczkach za 2021 r. 

 

Pkt 11. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2021 r. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny 
za 2021 r.  
 

Załącznik Nr 7. – Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2021 r. 
 

Pkt 12. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2021 r. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej oceny zasobów pomocy społecznej za 2021 r.  
 

Załącznik Nr 8. – Ocena zasobów pomocy społecznej za 2021 r. 
 

Pkt 13. Informacja o działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Raczki w 2021 r. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – przedstawił treść informacji o działalności Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Raczki w 2021 r. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji o działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
Rady Gminy Raczki w 2021 r.  
 

Załącznik Nr 9. – Informacja o działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  
Rady Gminy Raczki w 2021 r. 

 

Ogłoszono 10 minutową przerwę. 
Po przerwie. 
 

Pkt 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad udzielania i rozmiaru 
obniżek tygodniowego wymiaru zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze  
w szkole oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, 
psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych zatrudnionych  
w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Raczki. 
 



8 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – poinformowała, że zgodnie z Kartą Nauczyciela 
nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkole, obniża się tygodniowy wymiar 
godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych w następujący sposób: Dyrektor Szkoły 
Podstawowej im. św. Jana Pawła II w Raczkach z oddziałami przedszkolnymi - tygodniowy wymiar -  
6 godzin, Wicedyrektor Szkoły Podstawowej im. św. Jana Pawła II w Raczkach z oddziałami 
przedszkolnymi - tygodniowy wymiar - 10 godzin. Natomiast obowiązkowy wymiar godzin zajęć dla 
zatrudnionych pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców 
zawodowych zatrudnionych w Szkole Podstawowej im. św. Jana Pawła II w Raczkach w wymiarze  
22 godzin. Te zmiany wchodzą w Zycie z dniem 1 września 2022 r., tj. z początkiem nowego roku 
szkolnego. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 10. – Uchwała Nr XXX/213/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 16 pkt 14 do niniejszego protokołu. 
 

Ogłoszono 10 minutową przerwę. 
Po przerwie. 
 

Pkt 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Raczki. 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – wyjaśniła, że poprzednio uchwalany Program 
obowiązani jesteśmy poprawić w2 porozumieniu z Wydziałem Nadzoru i Kontroli Podlaskiego Urzędu 
Wojewódzkiego, tj. należało uściślić zapisy dotyczące usług weterynaryjnych świadczonych w ramach 
Programu opieki nad zwierzętami poprzez wskazanie adresu gabinetu weterynaryjnego wykonującego te 
usługi. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 11. – Uchwała Nr XXX/214/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 16 pkt 15 do niniejszego protokołu. 
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Pkt 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
będącej własnością Gminy Raczki, za cenę niższą niż jej wartość rynkowa. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że przedmiotem projektu uchwały są grunty pod 
drogami. Na wniosek Starostwa, należy na terenie Gminy Raczki uregulować prawne władanie gruntem 
dróg powiatowych, ponieważ są odcinki dróg, gdzie droga należy do Starostwa a odcinki poboczy, pasy 
drogowe do niego przyległe należą jeszcze prawnie do Gminy Raczki. Dokonano wyceny tych 
nieruchomości i określono wartość, za jaką dokonana zostanie sprzedaż po uzyskaniu Państwa Radnych 
zgody na sfinalizowanie tejże sprzedaży. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag do tego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 12.– Uchwała Nr XXX/215/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 16 pkt 16 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu Suwalskiego zadania 
zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej nr 1185B Dowspuda - Kurianki w km 2+507 – 
2+729 o długości ok. 222 m. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że na potrzeby realizacji zadania 
dotyczącego remontu drogi na odcinkach drogi Chodorki - Kurianki Pierwsze oraz nakładki asfaltowej 
Kurianki Drugie, Gmina wnosi o przejęcie do wykonania zadania publicznego na zasadach 
ograniczonego zarządzania drogi powiatowej Dowspuda – Kurianki o długości ok. 222 m. Wyjaśnił, że 
należy to uczynić, aby móc kompleksowo wykonać nakładkę asfaltową na ciągach dróg gminnych  
i na wspomnianym wyżej odcinku drogi powiatowej. Wcześniej Powiat dokonał przebudowy mostu wraz 
z nakładką asfaltową. Stwierdził, że nie można pominąć tego odcinka drogi powiatowej, ponieważ 
przysparzałoby problemy komunikacyjne dla mieszkańców gminy, jak również turystom. Nadmienił, że 
na terenie naszej Gminy występują ciągi dróg, których na pewnych odcinkach właścicielem jest Gmina, 
bądź Powiat i w przyszłości może wystąpić analogiczna sytuacja, że Powiat realizując przebudowę ciągu 
drogi wystąpi o przejęcie w tymczasowy zarząd odcinka drogi gminnej na potrzeby realizacji zadania. 
 

Radni nie wnieśli uwag, zapytań do tego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
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Załącznik Nr 13.– Uchwała Nr XXX/216/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 16 pkt 17 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Raczki na lata 2022 - 2026. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła propozycje zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Raczki na lata 2022 - 2026 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 
2022 - 2026 w następującym zakresie:  
- urealniono wykonanie budżetu i pozostałych wartości za 2021 rok po sporządzeniu sprawozdawczości 
za IV kwartał 2021 r.,  
- w prognozie 2022 r. urealniono wielkości dochodów budżetowych na kwotę - 35.418.406,61 zł  
i wydatków budżetowych na kwotę - 37.456.873,83 zł w związku z wprowadzonymi zmianami  
w budżecie, w tym poszczególnych kategorii wydatków wymaganych przepisami rozporządzenia 
Ministra Finansów w sprawie WPF. Deficyt budżetu na rok bieżący wynosi - 2.038.467,22 zł i planuje 
się, że zostanie on pokryty wolnymi środkami, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy, kredytem 
długoterminowym oraz przychodami z nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych. Dokonano zmiany planu 
przychodów na rok 2022 w zakresie zwiększenia planu wolnych środków pozostałych z rozliczenia roku 
2021 o kwotę - 119.185 zł.  
W związku z powyższymi zmianami plan przychodów w tym roku wynosi - 2.733.771,22 zł. 
Pozostałe lata prognozy pozostają bez zmian. 
 

Radni nie wnieśli uwag, zapytań do tego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 14.– Uchwała Nr XXX/217/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 16 pkt 18 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2022 r. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła propozycje zmian w następującym zakresie: 
- dokonano zmian w planie dochodów budżetu Gminy w zakresie zwiększenia dochodów o łączną kwotę 
- 251.448 zł, które dotyczą planowanych dochodów ze środków Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 
otrzymanych w konkursie "Rosnąca Odporność", z dotacji dotyczącej realizacji przedsięwzięcia 
"Usuwanie odpadów z folii rolniczych, siatki i sznurka do owijania balotów, opakowań po nawozach  
i typu Big Bag", z wpływów z odsetek bankowych oraz dotacji na refundację wydatków poniesionych 
przez Gminę w 2021 r. na wydatki USC i ewidencji ludności, ponadto zmniejsza się plan dochodów 
własnych o łączną kwotę - 308.713 zł, które dotyczyły dotacji na remont drogi gminnej i subwencji 
oświatowej,  
- dokonano zmniejszenia planu wydatków własnych o kwotę - 650.000 zł, dotyczących planu wydatków 
inwestycyjnych w zakresie realizacji zadania pn.: "Budowa drogi do stacji regazyfikacji w Dowspudzie" 
oraz zwiększenia planu wydatków o łączną kwotę - 711.920 zł dotyczących dwóch zadań inwestycyjnych 
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o kwotę - 272.000 zł, zakup materiałów i usług, dotacji dla Stowarzyszenia "Edukator" i Gminnego 
Ośrodka Kultury w Raczkach, odsetek od kredytów, wypłaty wynagrodzeń dla nauczycieli, wsparcia dla 
Policji, itp. o kwotę - 439.920 zł,  
- urealniono plan wydatków dotyczących budowy drogi do stacji regazyfikacji w Dowspudzie oraz 
wprowadzono plan wydatków na przebudowę drogi powiatowej Dowspuda - Kurianki i na wykonanie 
zabudowy kuchennej w budynku Gminnego Ośrodka Kultury w Raczkach,  
- urealniono plan przychodów na rok bieżący do łącznej kwoty - 2.733.771,22 zł,  
- wprowadzono plan dotacji dla Stowarzyszenia "Edukator" na zorganizowanie dodatkowych zajęć 
specjalistycznych z zakresu pomocy psychologiczno - pedagogicznej na kwotę - 1.216 zł oraz urealniono 
dotację dla tego stowarzyszenia na działalność bieżącą o kwotę - 94.304 zł oraz dla GOK Raczki o kwotę 
- 20.000 zł. 
Budżet gminy po dokonanych zmianach wynosi:  
- po stronie dochodów - 35.418.406,61 zł,  
- po stronie wydatków - 37.456.873,83 zł. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że po objęciu stanowiska Wójta na potrzeby 
realizacji zadań inwestycyjnych przeznaczaliśmy ok. 2,5 – 3 mln zł, w tym roku Gmina przeznaczy ponad 
13 mln zł. Zostały zrealizowane podwyżki płac, kredyt został obniżony o 50 %. Energia elektryczna 
podrożała o 70%, przy obecnej inflacji odsetki znacznie wzrosły, co powoduje większe wydatki na 
potrzeby szkoły, Gminnego Ośrodka Kultury, itd. Gminie na realizacje zadań inwestycyjnych udało się 
pozyskać duże środki z zewnątrz, tj. z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, z Programu Polski 
Ład, z Samorządowego Funduszu Dróg, z Urzędu Wojewódzkiego, z innych środków unijnych. 
Podziękował współpracownikom, kierownikom jednostek organizacyjnych za włożoną pracę i rzetelne 
wykonywanie powierzonych obowiązków, a w szczególności Pani Zastępcy Wójta i Pani Skarbnik oraz 
Państwu Radnym za sugestie, konstruktywną krytykę i zrozumienie problematyki, co przekłada się na 
rozwój naszej Gminy i realizację potrzeb mieszkańców naszej Gminy.  
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 15. – Uchwała Nr XXX/218/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 16 pkt 19 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 20. Odpowiedzi na zapytania sołtysów i wolne wnioski radnych. 
 

Radny Pan Witold Bartoszewicz - wyraził słowa uznania za pracę nad powstaniem punktu poboru krwi. 
Przedstawił petycję od mieszkanki Raczek z ulicy 1 Maja o zamontowanie lampy ulicznej na wysokości 
jej posesji, gdyż obecnie to miejsce stanowi ciemny zaułek i ze względów bezpieczeństwa osób 
poruszających się po chodniku należałoby tę lampę zamontować, poza tym są warunki, aby ją tam 
powiesić.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – potwierdził, że taka petycja wpłynęła do Urzędu i przed 
sesją był we wskazanym miejscu, skonsultuje się z elektrykiem, czy da się tę lampę umieścić na jednym 
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ze stojącym tam słupów. Do końca maja br. planowane jest uzupełnienie, poprawa oświetlenia w innych 
miejscach w Raczkach i na terenie Gminy, to również i wspomniana lampa zostanie zamontowana. 
 

Radny Pan Janusz Krzykwa – wniósł do Pana Wójta o monit do Zarządu Dróg Powiatowych o usunięcie 
zakrzaczenia w miejscowości Jankielówka, gdyż nic w tym zakresie nie zostało do tej pory zrobione. 
Skierował w imieniu mieszkańców Witówki, Jankielówki, Moczydeł, jak i Wierzbowa oraz wszystkich 
korzystających z drogi Witówka – Wierzbowo, a mianowicie o położenie nawierzchni asfaltowej odcinka 
drogi od granicy województwa do Witówki, ponieważ pozostał tam ok. 1 km drogi szutrowej a pozostałe 
odcinki są już wyasfaltowane. Wniósł o bieżącą poprawę nawierzchni żwirowej wspomnianego odcinka 
drogi, gdyż jest w złym stanie przejezdności. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że przekaże monit do Zarządu Dróg 
Powiatowych o usunięcie zakrzaczeń we wspomnianej miejscowości. Odniósł się do sprawy wykonania 
nakładki asfaltowej ciągu drogi Witówka – granica województwa. Zwrócił uwagę na istniejący długoletni 
problem z ustaleniem właściciela wspomnianego odcinka drogi, gdyż nie należy on do Gminy oraz 
właściwego jej przebiegu. Stwierdził, że w pierwszej kolejności Gmina musi wyjaśnić, kto jest 
właścicielem, ustalić jej właściwy przebieg, bądź ewentualnie pozyskać grunty do swego zasobu a 
później można myśleć o wykonaniu projektu. Nadmienił, że jeśli chodzi o poprawę nawierzchni 
żwirowej, to w najbliższym czasie zostanie ona poprawiona. 
 

Radny Pan Leszek Staniszewski – poruszył sprawę, że od dłuższego czasu nic nie dzieje się w sprawie 
realizacji drogi powiatowej Krukówek - Małe Raczki. 
Wniósł, aby na sesję Rady Gminy zostali zaproszeni Radni Powiatowi, Radni Sejmiku Wojewódzkiego, 
może wtedy nasze sprawy zostaną wysłuchane. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że w ramach realizacji budowy linii kolejowej 
planowana jest budowa dróg dojazdowych, ponieważ niektóre ciągi dróg gminnych, powiatowych 
zostaną zlikwidowane. W trakcie rozmów była mowa, że główną arterią dla PKP było połączenie drogi 
Krukówek - Małe Raczki, a planowana droga tuż przy torach stanowić ma drogę dojazdową do pól.  
W związku z tym na chwilę obecną nie są przewidziane żadne prace przez Powiat, czy Gminę na tym 
obszarze Gminy, gdyż niewiadomo jak będzie to wszystko wyglądać po powstaniu kolei.  
 
Sołtys Pani Anna Więcko – zapytała odnośnie poprawy dróg dojazdowych zniszczonych przez 
wykonawcę nitki gazociągowej biegnącej przez Gminę.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że inwestycję tą wykonywała firma NDI. Zwrócił 
się do tych rolników, przez których grunty przebiega linia gazociągu, aby od wykonawcy stanowczo 
wymagali doprowadzenie terenu i ewentualnego dojazdu do należytego stanu. Nadmienił, że po spotkaniu 
rolników z przedstawicielami firmy NDI i pracownikami Gminy wypracowane zostało wstępne 
porozumienie, w którym Gmina wniosła o sfinansowanie naprawy dróg w wysokości 71.600 zł.  
W przesłanym projekcie tego porozumienia został dodany punkt, że Gmina ma być pośrednikiem  
w negocjacjach pomiędzy firmą NDI a rolnikiem, na co nie możemy się zgodzić. Stwierdził, że woli, we 
własnym zakresie wykonać poprawę zniszczonych dróg gminnych podczas budowy gazociągu, gdyż nie 
ma gwarancji, iż zostanie to należycie wykonane. Prace w tym zakresie zostaną rozpoczęte po 
zakończeniu i ostatecznym odbiorze terenu przez rolników, najprawdopodobniej ma to być z końcem 
maja br. 
 

Radny Pan Witold Bartoszewicz – zapytał, kiedy Gmina będzie miała korzyści z tego tytułu. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że jeżeli wszystko pójdzie z planem to już  
z początkiem przyszłego roku będzie wpływał podatek do Gminy. 
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Radny Pan Romuald Kwiatkowski – wniósł, aby środki z tego podatku kierowane były na realizację 
zadań, potrzeb w szczególności do tych miejscowości, przez które przebiega ten gazociąg. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że uwaga jest słuszna i będzie brana pod uwagę 
przy rozdysponowywaniu tyć środków. 
 

Sołtys Pan Stefan Czarniecki – wniósł o uregulowanie czasu włączania się oświetlenia w Podwysokim, 
ponieważ obecnie jest ono zapalane o różnym czasie.   
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – odpowiedział, że zostanie przeprowadzony kompleksowy 
przegląd oświetlenia i wszystkie zgłoszone usterki, bądź nieprawidłowości zostaną usunięte.  
 

Sołtys Pan Sławomir Bokuniewicz – zgłosił problem związany z nieodbieraniem śmieci oraz popiołu.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że przypadku zaistnienia podobnych sytuacji 
dotyczących problemu z odbiorem śmieci należy zgłaszać do pracownika Urzędu i sprawy będą na 
bieżąco wyjaśniane, co jest powodem, że firma zajmująca się wywozem śmieci ich nie odebrała. 
 

Sołtys Pani Ewa Więcko – zapytała, czy wiadomo, od kiedy zacznie funkcjonować sklep „Lewiatan”, 
ponieważ myjnia już działa? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że jest to prywatna inwestycja i Gmina nie posiada 
wiedzy, kiedy sklep zacznie działać.  
 

Radny Pan Artur Tylman – poinformował, że paczkomat z obecnej lokalizacji zostanie przeniesiony pod 
budynek GS od strony baru, a drugi paczkomat powstanie przy nowo wybudowanym sklepie „Lewiatan” 
po odbiorze budynku i placu. 
Wniósł zapytanie odnośnie budowy mostu na Świętym Miejscu. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że to nie należy w kompetencji Gminy Raczki, 
gdyż jest to teren należący do Nadleśnictwa Szczebra, Gminy Augustów i Gminy Nowinka. W podobnym 
zapytaniem wystąpił do Nadleśniczego, który stwierdził, że na dzień dzisiejszy nie przewidują remontu 
tego mostu.  
 

Pkt 21. Zakończenie obrad. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany  
i poinformował, że protokół z dzisiejszej sesji zostanie sporządzony i wyłożony do publicznego wglądu 
na 3 dni przed terminem kolejnej sesji w pokoju Nr 1 w Urzędzie Gminy Raczki oraz w Biuletynie 
Informacji Publicznej Gminy Raczki.  
Podziękował Wójtowi, Radnym, pracownikom Urzędu Gminy za udział w obradach Rady Gminy. 
 

„Zamykam XXX Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Przewodniczący Rady 
 

   Piotr Słowikowski  
Protokołowała 
 

Danuta Grabowska 
 


